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Klady práce…

Nedostatky 

práce, 

připomínky…

Bakalářská práce přináší teoretické i praktické poznatky ze sportovního odvětví, které má v 

ČR významnou tradici, avšak v případě sportu osob se zdravotním postižením se v populaci 

příliš neprovozuje. Výsledky jsou rozčleněny pro větší přehlednost do jednotlivých 

sportovních areálů a je snaha o podrobný popis podmínek pro možnou participaci osob se 

zdravotním postižením na tomto sportu. Dostatečné množství zdrojů informací, včetně 

zahraničních odborných článků. Práce může být využita i jako doporučení pro výběr co 

nejvhodnějšího areálu pro samotné sportovce se zdravotním postižením k provozování 

tohoto sportu. V posledních letech je kladen důraz na socializaci osob se zdravotním 

postižením mezi intaktní společnost právě pomocí sportovních aktivit, např. akce 

organizované Cestou za snem apod. 

Autorka měla ztížené podmínky pro konkrétní mapování lyžařských areálů pro běh  na 

lyžích z důvodu teplotně nadměrného zimního období a dlouhodobého nedostatku sněhu,  

čímž nebylo možné úplně podrobně monitorovat např. přístupnost nástupního místa do sit-

ski od místa parkování apod. Avšak i přes tyto přírodní nedostatky se autorka práce snažila 

zrealizovat vytyčené úkoly práce. 

Na základě výsledku obhajoby práce lze udělit i výslednou známku B.

POSUDEK VEDOUCÍHO ZÁVĚREČNÉ PRÁCE

Formulace a naplnění cílů,  úroveň jejich zpracování…

Celkový odborný přínos závěrečné práce a možnosti jejího praktického využití…

Menší nedostatky práce shledávám ve struktuře samotného textu, uvítal bych rozhodně 

větší prostor věnovaný diskuzi k dosaženým výsledkům či k realizovaným postupům práce. 

Některé použité zdroje v textu nejsou uvedeny v referenčním seznamu - např. autorka 

Kozáková (2005). Jiné citace jsou v některých případech uvedeny s chybným jménem. 

Podoba referenčního seznamu by zasloužila důkladnější úpravu zarovnání písma. 

Autorka práce čerpá i ze zahraničních odborných článků, nicméně postrádám hlubší 

návaznost myšlenek k danému tématu a chybí celková kompatibilita informací. 

Mezi výčtem druhů tělesných postižení postrádám podkapitolu o Spina bifida či jiných 

poranění míchy, jelikož osoby s tímto postižením mají často velmi dobré předpoklady pro 

aktivní sportování, včetně právě běhu na lyžích.

Výzkumná část formou anketních šetření má velmi nizký počet respondentů a nelze tak 

získané výsledky obecně interpretovat. Autorka však popisuje v metodice problém s velmi 

nízkou návratností a slabou komunikací s oslovenými subjekty či sportovními trenéry. Mezi 

přílohami bych rád uvítal seznam oslovených subjektů pro výzkum do praktické části 

práce. 
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Celkem

Vhodnost a správnost použitých metod práce…

Adekvátní zpracování výsledků a závěrů…

Formální náležitosti, jazyková a  grafická úroveň…

Hodnocení závěrečné práce:

Samostatnost zpracování tématu, iniciativa, spolupráce a úroveň komunikace s vedoucím práce…

Vhled do problematiky, porozumění tématu…

Reprezentativnost a rozsah použité literatury. Práce s literaturou, adekvátní použití literárních zdrojů a 

jejich citací…
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Co byste případně doporučila do praxe pro možný výraznější rozvoj tohoto sportu?

Konstatuji, že závěrečná práce splňuje obsahové i formální standardy kladené na 

závěrečné práce na FTK UP v Olomouci a neshledávám ji plagiátem, ani mi není 

známo, že by se autor plagiátorství dopustil. Práci doporučuji k obhajobě.

Proč si myslíte, že mnoho oslovených subjektů či osob neodpovědělo, či nemělo zájem se 

podílet na výzkumném anketním šetření. 

Máte představu, kolik např. osob s tělesným postižením se v ČR aktivně věnuje právě běhu 

na lyžích? A jaké shledáváte největší překážky či bariéry k provozování tohoto sportu?


